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Inledning 
SCB:s chefsjurist Joachim Angermund inleder mötet och hälsar alla 

välkomna.  

Nytt från samordningen av den officiella 

statistiken 
Bodil Mortensson från SCB:s stab säger några ord om det s.k. SOS-

samarbetet mellan myndigheter med ansvar för officiell statistik. Hon 

berättar att det finns ett särskilt extranät, SAM-forum, med 

kalendarium, kurser, utbildningar och annat som kan vara av intresse 

för de som arbetar med officiell och europeisk statistik. På varje 

statistikansvarig myndighet (SAM) finns minst en kontaktperson. Vem 

som är kontaktperson på respektive SAM hittar man på SAM-forum 

under statistikansvariga myndigheter. SAM-forum hittar man här: 

https://www.scb.se/sam-forum Är det något man saknar där kan man 

höra av sig till Bodil. 

Nätverket för jurister och dataskyddsombud är en av fyra arbetsgrupper 

under rådet för officiell statistik. Vid rådets möte i oktober (12 SAM 

sitter i rådet och representeras där av sin myndighetschef) kommer SCB 

att föreslå att det inrättas en arbetsgrupp för arkivarier. 

Bodil berättar också om Statistikforum, en årlig konferens som SCB 

ordnar varje år. I år går den av stapeln den 14 november och mer 

information om den hittar man här: https://www.scb.se/vara-

tjanster/kalendarium/statistikforum/ 

Alla presenterar sig och berättar kort om vad de hoppas få ut av dagen. 

Genomgång av SCB:s nya sekretesspolicy 
Joachim visar en PowerPoint och presenterar huvuddragen i policyn 

och skillnader/förändringar jämfört med den tidigare gällande policyn. 

Ordet släpps fritt för diskussion. Frågor som tas upp är bl.a. följande. 

- När övergår statistikändamål till något annat? 

- När är något ett särskilt ärende och därmed inte statistik, jfr. 

t.ex. statistik för regeringsuppdrag som har till syfte att utreda 

vissa specifika frågor.  

- Vad gör SCB om en forskare inte vill använda sig av nyckel-

förfarandet utan istället vill ha identifierbara uppgifter och 

vägrar att ta en nyckel? 

- Kan man ifrågasätta en myndighets påstådda grund för 

behandling av känsliga uppgifter för forskning? 

- Hur ska man vid skadeprövningen se på risken för själv-

igenkänning? 

https://www.scb.se/sam-forum
https://www.scb.se/vara-tjanster/kalendarium/statistikforum/
https://www.scb.se/vara-tjanster/kalendarium/statistikforum/
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- Vilka uppgifter är att se som uppgifter om enskilds ekonomiska 

förhållanden? 

Röjandekontroll  
Ingegerd Jansson visar en PowerPoint och berättar om röjandekontroll. 

Ordet släpps fritt för diskussion. Frågor som tas upp är bl.a. följande. 

- Hur bedömer man risk kontra informationsförlust om det är 

känsliga respektive mindre känsliga uppgifter?  

- Var i sekretessprövningen kommer röjandekontrollen in?  

Diskussion på DSO-fronten 
Eftersom SCB:s dataskyddsombud inte är med på mötet släpper Joachim 

ordet fritt till övriga dataskyddsombud att ta upp frågor och 

funderingar. En fråga som diskuteras är om, och i så fall hur, interna 

anmälningar om personuppgiftsincidenter diarieförs.  

Det diskuteras kort molntjänster och eSams två uttalanden.  

Avslutning 
Nätverkets fortsatta möten diskuteras. Eftersom SCB har en sam-

ordnande roll ser SCB det som sin uppgift att ordna själva mötena men 

andra myndigheter får gärna bidra med programpunkter. Vad gäller 

frekvensen på möten är det bättre att vänta med att ha möte tills vi ser 

att det finns tillräckligt många programpunkter för ett möte. Det ska 

dock vara minst ett möte per termin. Inga fler möten finns planerade 

för 2019. 

Förslag på frågor att ta upp på framtida nätverksmöten är som följer: 

- Diarieföring och arkivering: På många mindre myndigheter 

finns inga regelrätta arkivfunktioner utan juristerna får vara det 

stödet. Det vore bl.a. intressant att veta hur man ska tänka 

kring RA-MS. Joachim berättar att det troligen ska startas upp 

ett arkivnätverk och vi skulle kanske kunna ha ett gemensamt 

möte med dem. 

- Användningen av molntjänster: Möjligen bör vi vänta med att 

ta upp det tills EU-domstolen har sagt sitt i det s.k. Schrems II-

målet. 

- Myndigheten för digital förvaltnings (Digg) förslag om att 

myndigheter bör utveckla gemensamma it-system: Även där 

bör vi nog vänta med att ta upp det till det finns mer konkreta 

förslag. 


